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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvordan Skatteministeriet kan konkludere, at grænsehandlen 

med spiritus er faldende, når salgstal for producenter, der sælger spiritus på begge sider af 

grænsen, viser, at grænsehandlen med spiritus er stigende, og når spiritusprodukter er 

f.eks. i top 10 over de mest solgte grænsehandelsvarer? 

 

Svar 

Spiritus har traditionelt været en af de mest populære varegrupper i grænsehandlen, og det 

er bl.a. også derfor, at grænsehandlen med spiritus gennem en årrække er blevet belyst 

som en selvstændig varegruppe i Skatteministeriets grænsehandelsrapporter.  

 

Skatteministeriet er ikke bekendt med de tal, der fremgår af spørgsmålet, samt hvilken 

periode de nævnte salgstal dækker over. I Skatteministeriets seneste grænsehandelsrapport 

indgik skøn for grænsehandlen med spiritus frem til 2011. Disse skøn var hovedsageligt 

baseret på Gallups interviewundersøgelse. Undersøgelsen underbyggede, at grænsehand-

len med spiritus var svagt faldende i perioden 2009 til 2011. Der er en ny grænsehandels-

rapport på vej, som forventes offentliggjort i løbet af efteråret. Heri vil indgå skøn for 

grænsehandlen frem til og med 2013.  
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